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Dominik tatarka 
ako vERiaci ČlovEk

Anton Srholec

ja nepatrím medzi „tatarkológov“, mal som ale v živote šťastie, že som sa 
Dominika Tatarku dotkol ako študent, ktorý so mnou študoval na slovenčine, 
dejinách literatúry súčasnej, spolu s Válkom, mihálikom, odchádzajúcim Be-
niakom, milom Urbanom a do tej skupiny som ho zaradil. osobitne ako básnik 
a umelec patrí k tým prvým menovaným a potom som ho stratil, lebo život  
u mňa mlel v iných vodách. na konci som ho stretol, toho Tatarku kajúcnika. 
zavolal ma k nemu silvo Krčméry: „poď, Tatarka umiera, chce sa vyspovedať.“ 
Tak som k nemu prišiel, do ich vily niekde pod hradom. a Tatarka ma čakal  
s jednotným katolíckym spevníkom, prijal ma a nejako tak hľadal slová, teda, 
on si chcel robiť generálnu spoveď. a ja už nemám uši na počúvanie generálnej 
spovede, ani nemám tú vieru, žeby mohol niekto svoju cestu prerozprávať. Tak 
vo mne našiel priateľa, ktorému hovorím: „majster, to bola vaša cesta. môžeme 
jedine, ak bolo niečo, tak máte na to hodinu času, oľutujeme to alebo... mohlo 
to byť ináč, ale nezmeníme to. a všetko, čo tam bolo, bolo pravdivé, to ste 
boli vy.“ a dostal také rozhrešenie, ako sa patrí, to, po čom túžil, tú generálnu 
absolúciu, a potom sa na pár dní stratil. a znova ma silvo zavolal. Ležal na 
jis-ke v nemocnici: „poď, Dominik zomiera.“ Tak sme k nemu prišli, večer, 
keď už boli oslabené stráže, a vtedy ešte nebol taký strážený, ako je to dnes. 
pustili nás k nemu a Tatarka už ležal v agónii. niekde som čítal, že vtedy sa  
s ním točí svet a že tomu človeku je možno dobré dotknúť sa ho, aby sa s ním 
ten kolotoč zastavil. a ja som mal tú odvahu, dotkol som sa mu ruky a on otvo-
ril oči a povedal: „odpustite, bratia...“ zavrel oči. my sme odišli. odišiel aj on. 

Tatarka je umelec, patrí do našich dejín a ako som spomínal, do celej ple-
jády, ale chcem, hľadám u neho tú vieru. nemusím ďaleko chodiť a veľa, veľa 
hľadať. Ten, za ktorých on bojoval, ktorých zástavu niesol, zdvihol, tí po jeho 
smrti ho ešte neporozumeli. a tí, proti ktorých falošnej viere celý život on poc-
tivo bojoval, tak tí ho odmietajú definitívne. preto chápem, čo tu profesorka 
Bátorová hovorí, Tatarka je ešte nedocenený a neidentifikovaný. odtabuizovať 
ho treba.
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